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JEGYZŐKÖNYV

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság
2007. 09. 20-án 16:00-órai kezdettel megtartott nyílt üléséről

Készült: A Monorierdő Községi Önkormányzat Szociális és Közbiztonsági Bizottság 2007. 
09. 20-án 16:00-órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal tanácskozótermében megtartott nyílt 
üléséről.

Jelen vannak: Szalai Gábor elnök, Dzsupin Imréné, Kiss Dénes László, Vikartóczky József, 
Nagy Sándor, Dr. Pácziné Félix Anna, Füzesi Péterné bizottsági tagok

Tanácskozási joggal vesz részt: Vargáné Vass Éva jegyző
Meghívott: Juhász Sándor polgármester, Vad Mária alpolgármester

Szalai  Gábor  elnök:  a  bizottság  elnöke  köszönti  a  megjelenteket  és  megállapítja,  hogy a 
bizottság határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok közül mindenki jelen van.
A  bizottság  elnöke  a  jegyzőkönyv  vezetésére  felkéri  Bartucz  Lászlót,  a  jegyzőkönyv 
hitelesítésére felkéri Kiss Dénes Lászlót.
A  bizottság  a  jegyzőkönyvvezető  illetve  a  jegyzőkönyv  hitelesítő  személyére  tett 
javaslatot 7 igen szavazattal elfogadja.

A nyílt  ülésen öt napirendi javaslat van, az első napirendi pont a Monorierdei Polgárőrség 
tájékoztatója,  a  második  napirendi  pont  a  10/2007.  (VII.  02.)  kt.  rendelet  módosítása,  a 
harmadik napi rendi pont a gyermekvédelmi támogatásokról szóló 11/2006. számú rendelet 
módosítása,  a  negyedik  napirendi  pont  a  Gazdasági  Program  módosításához  javaslat,  az 
ötödik napi rendi pont pedig az egyebek. Kéri, hogy a napirendre tett javaslatot a bizottság 
fogadja el.

A Szociális  és Közbiztonsági Bizottság 7 igen szavazattal  a napirendre tett  javaslatot 
elfogadja.

1. napirendi pont: A Monorierdei Polgárőrség tájékoztatója

Szalai Gábor elnök: felkéri Nagy Sándort, a Monorierdei Polgárőr Egyesület alelnökét, hogy 
tartsa meg tájékoztatóját.

Nagy Sándor alelnök : elmondja, hogy 2007. január 01-től önálló egyesületként működik a 
monorierdei polgárőrség, leválva a monori anyaegyesülettől. Az egyesület hivatalosan Monor 
részeként  már  1992-től  működött  kisebb nagyobb megszakításokkal.  2001 szeptemberétől, 
mikor a településre került a jelenlegi körzeti megbízott, a szerveződés új lendületre kapott és 
folyamatosan bővült. Ennek köszönhetően a kezdeti kis létszámú egyesület jelenleg 46 tagot 
számlál, a külsős tagokat is beleszámítva. A külsős tagok igazolvánnyal és szavazati joggal 
nem rendelkeznek, és csak időnként látnak el szolgálatot.



Az egyesület elnöke Pozbai Tiborné, az elnökség tagjai: Nagy Sándor, Gyöngyösi Éva, Koch 
Antal, Pályi Pál. Az ellenőrző és felügyelő bizottság tagjai: Balogh Gábor, Komár István, és 
Jámbor László. A vezetőségen belül a feladatok meg vannak osztva. A szervezet működése 
rugalmas és zökkenőmentes, a légkör baráti, szinte családias.
Az egyesület jelenleg az önkormányzat által biztosított 500.000,- Forint éves támogatásból 
továbbá  helyi  vállalkozók  és  magánszemélyek  felajánlásaiból  fedezi  működését.  Jelenleg 
elbírálás  alatt  áll  egy  pályázat,  amiből  remélhetőleg  sikerül  támogatást  szereznie  az 
egyesületnek. A polgárőrség szolgálati gépkocsija egy tizenhárom éves suzuki, amely javítása 
egyre több pénzt emészt fel. A távlati tervek között szerepel egy fiatalabb, erősebb gépkocsi 
beszerzése is, tekintettel a helyi útviszonyokra és a terület nagyságára, amelyben az egyesület 
remélhetőleg számíthat az önkormányzat és a lakosság segítségére is. A szolgálati időbeosztás 
és a szolgálatok szervezése a körzeti megbízottal egyeztetve történik. 2007. augusztus 1-től a 
polgármester  úr biztosított  az egyesületnek  egy mobiltelefont,  melyen késő délutántól  – a 
hajnali órákig a szolgálatban lévő polgárőrök elérhetők.  Ezt a telefonszámot a polgárőrség 
megfelelően  propagálja.  A szolgálat  általában hajnali  egy és  négy óra között  ér  véget.  A 
szolgálat  befejezése  függ  a  polgárőrök  aznapi  munkába  járásától  is.  Pénteki  és  szombati 
napokon általában hajnali négy óráig tart a szolgálati idejük. A polgárőrség számos esetben 
van  jelen  közlekedési  baleseteknél,  nem  csak  Monorierdőn,  hanem  szükség  esetén,  a 
környező településeken is, amennyiben a segítségüket kérik. Több alkalommal vettek részt 
bűnözők  elfogásában,  értek  tetten  bűnelkövetőket,  akiket  átadtak  a  rendőrségnek.  Az 
állampolgárok  visszajelzései  alapján  elégedettek  a  polgárőrség  tevékenységével.  A 
polgárőrség  továbbra  is  jelen  lesz  a  közterületeken,  és  minden  kritikát  elemezni  fog  a 
jövőbeni  fejlődése  érdekében.  A  kollégák  ellenszolgáltatás  nélkül  végzik  feladataikat 
esetenként  harmincöt  fokos melegben vagy mínusz húsz fokos hidegben segítenek baleset 
vagy bűncselekmény helyszínén.

Szalai Gábor elnök: megköszöni a tájékoztatást és felkéri a bizottság tagjait, hogy tegyék meg 
észrevételeiket.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottsági tag: szeretné megkérdezni a polgárőrség mobiltelefonjának 
számát.

Nagy Sándor alelnök: 06 30 268 0342.

Dzsupin  Imréné  bizottsági  tag:  megoldható-e  a  szolgálati  idő  megosztása  és  az,  hogy  a 
polgárőrök tovább is kint maradjanak, mint hajnali két óra?

Nagy Sándor alelnök: ez sajnos a kollégák aznapi munkakezdésétől függ, van amikor tovább 
maradnak.

Dzsupin Imréné bizottsági tag: lehetne-e térfigyelő kamerát elhelyezni a parkba?

Poszbai  Tibor  körzeti  megbízott:  úgy  érzi,  hogy  a  kérdés  hozzá  irányul,  így  szeretne 
válaszolni rá. Polgármester úrral már beszéltek róla. A térfigyelő kamerák egyes pest megyei 
településeken 70%-ban szorították vissza a bűnözést. Itt Monorierdőn véleménye szerint 90%-
ban  lenne  hatékony.  Amennyiben  lehetőség  lesz  rá,  javasolni  fogja,  hogy  hová  kellene 
kamerákat felszerelni. A sajtó törvény nem tiltja a közterületek megfigyelését. Szerinte hat-
hét darab térfigyelő kamerára lenne szükség. Lehetne felállítani hozzá egy huszonnégy órás 
megfigyelő diszpécserszolgálatot is. Ezzel nem csak a bűnözés, hanem a szabálysértések is 
megfigyelhetők lennének.



Juhász Sándor polgármester: már érdeklődött a kamerák után, de pontos árajánlatot még nem 
kapott. Ha a bizottság egyetért vele a kamerákat a park, az iskola környékére, az állomásra és 
a  Sas  utca  Nyárfa  utca  kereszteződésébe  lehetne  elhelyezni.  A rendszer  a  kábeltelevízión 
keresztül  üzemelhetne,  ez  ügyben  már  tárgyalt  is  a  Komjátival.  Tudomása  szerint  az 
adatvédelmi törvény értelmében a kamerákat rögzíteni nem lehet.

Poszbai Tibor körzeti megbízott: javasolja a kamerák elrejtését és a lakosság tájékoztatását a 
rejtett kamerák használatáról.

Füzesi Péterné bizottsági tag: javasolja az álkamerák felszerelését, a rejtett kamerák helyett.

Szalai Gábor elnök: megkéri a polgármester urat, hogy érdeklődje meg a hat kamera árát és 
javasolja a bizottságnak, hogy az árajánlat után tárgyalja újra a kérdést.

A bizottság Szalai Gábor elnök javaslatával egyetért.

2. napirendi pont: a szociális rászorultságtól függő pénzbeli és természetbeli ellátásokról 
szóló  a  10/2007.  (VII.  02.)  kt.  rendelettel  módosított  10/2006.  számú  rendelet 
módosítása

Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző

Szalai  Gábor  elnök: a  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  javasolja  a 
Képviselőtestületnek,  hogy  a  szociális  rászorultságtól  függő  pénzbeli  és  természetbeli 
ellátásokról szóló a 10/2007. (VII. 02.) kt. rendelettel módosított 10/2006. számú rendelet 
módosítását fogadja el.

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselőtestületének 
Szociális és Közbiztonsági Bizottsága

29/2007. (IX. 20.) SZKB.

Határozata

a szociális rászorultságtól függő pénzbeli és természetbeli ellátásokról szóló a 
10/2007. (VII. 02.) kt. rendelettel módosított 10/2006. számú rendelet módosításának 

elfogadásáról

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság javasolja a Képviselőtestületnek, hogy a szociális 
rászorultságtól függő pénzbeli és természetbeli ellátásokról szóló a 10/2007. (VII. 02.) kt. 
rendelettel módosított 10/2006. számú rendelet módosítását fogadja el.

Határidő: azonnal
Felelős: Szalai Gábor elnök



3. napirendi  pont:  a  gyermekvédelmi  támogatásokról  szóló  11/2006.  számú  rendelet 
módosítása

Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző

Szalai  Gábor  elnök: a  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  javasolja  a 
Képviselőtestületnek,  hogy  a  gyermekvédelmi  támogatásokról  szóló  11/2006.  számú 
rendelet módosítását fogadja el.

A Szociális és Közbiztonsági Bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselőtestületének 
Szociális és Közbiztonsági Bizottsága

30/2007. (IX. 20.) SZKB.

Határozata

a gyermekvédelmi támogatásokról szóló 11/2006. számú rendelet módosításának 
elfogadásáról

a  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  javasolja  a  Képviselőtestületnek,  hogy  a 
gyermekvédelmi támogatásokról szóló 11/2006. számú rendelet módosítását fogadja el.

Határidő: azonnal
Felelős: Szalai Gábor elnök

4. napirendi pont: A Gazdasági Program módosításához javaslat

Előadó: Juhász Sándor polgármester 

Szalai Gábor elnök: a Szociális és Közbiztonsági Bizottság a képviselő-testület 2007-2010 
ciklusra  érvényes  gazdasági  programjának  módosításához  tett  javaslatának  5.  oldal  6. 
pontjában  szereplő  hosszú  távú  tervek  közül  a  bőlcsöde  kialakítását  és  az  új  iskola 
építésének tervét elutasítja, és javasolja újratárgyalni.



A Szociális és Közbiztonsági Bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselőtestületének 
Szociális és Közbiztonsági Bizottsága

31/2007. (IX. 20.) SZKB.

Határozata

A Gazdasági Program módosításához javaslat

a Szociális és Közbiztonsági Bizottság a képviselő-testület 2007-2010 ciklusra érvényes 
gazdasági programjának módosításához tett  javaslatának 5. oldal  6. pontjában szereplő 
hosszú távú tervek közül a bőlcsöde kialakítását és az új iskola építésének tervét elutasítja, 
és javasolja újratárgyalni.

5. napi rendi pont: egyebek: tájékoztatás a településen működő szociális és szakosított 
ellátások működtetéséről.

Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  elmondja,  hogy  a  szociális  alap-  és  szakosított  ellátások 
elvégzésére 2007. december 31-ig van szerződés kötve a monori Önkormányzattal. Korábban 
már  tárgyalt  róla  a  Bizottság,  hogy  ha  ezeket  a  törvényben  előírt  feladatokat  saját 
intézményben, saját munkaerővel látja el, akkor ezeknek a feladatoknak az ellátása több mint 
duplájába kerülne. A korábbi tárgyaláson arról volt szó, hogy a Bizottság és a Képviselő-
testület a kérdést újra tárgyalja, milyen formában működjön tovább az ellátás. A településen 
van egy vállalkozó, aki ez irányú tevékenységet folytathat. Javasolt tárgyalni a vállalkozóval, 
hogy ilyen feltételekkel,  ennyi  pénzért vállalja-e az alap- és szakosított  feladatok ellátását. 
Amennyiben vállalja, úgy Monorral 2008-tól nem kell szerződést kötni. A képviselő-testület 
döntését  követően a vállalkozó be tudja szerezni a működéshez szükséges dolgokat,  és az 
étkeztetés, házi segítségnyújtás, nappali ellátás helyben lenne megszervezve. Az időskorúak 
gondozóháza, mint szociális ellátás csak tízezer fő feletti  települések esetében kötelező.  A 
vállalkozóval  már  többször  is  tárgyalt  a  vezetés  és  nyitott  a  feladatok  ellátására.  Az 
önkormányzatnak  azt  kellene  mérlegelnie,  hogy  ha  ezeket  a  feladatokat  helyben  egy 
vállalkozó ellátja és a feltételeket minimálisan ugyanazon a szinten tudja biztosítani, akkor 
érdemes vele 2008. január 1-vel szerződést kötni. Ebben az esetben a képviselő-testületnek 
nagyobb rálátása lehet a dologra, nem ellenőrzés szintjén, hanem mint költséget viselőnek. 

Szalai  Gábor  elnök:  a  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  javasolja,  hogy  a  vezetőség 
tárgyaljon  a  helyi  vállalkozóval  az  étkeztetés,  házi  segítségnyújtás,  nappali  ellátás 
kiszerződése ügyében és azt követően tárgyalja újra a kérdést.



A Szociális és Közbiztonsági Bizottság 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselőtestületének 
Szociális és Közbiztonsági Bizottsága

32/2007. (IX. 20.) SZKB.

Határozata

a településen működő szociális és szakosított ellátások működtetéséről

a Szociális és Közbiztonsági Bizottság javasolja, hogy a képviselő-testület  tárgyaljon a helyi 
vállalkozóval az étkeztetés,  házi segítségnyújtás, nappali ellátás kiszerződése ügyében és a 
tárgyalást követően tárgyalja újra a kérdést.

Több tárgy nem lévén Szalai Gábor elnök megköszöni a közreműködést és a nyílt ülést 16:39- 
kor bezárja.

Kmf.

Szalai Gábor Kiss Dénes László
                   elnök         jegyzőkönyv hitelesítő


